
Heer Adema, 
       
Wilt u hiermee in onze herinneringen blijven? 
 
Zeer verbijsterd en ernstig verontrust, worden we geconfronteerd met een demissionair 
minister die nog heel snel zeer ingrijpende maatregelen ter consultatie voorhangt. Deze 
hebben volstrekt geen basis in de monitoringsdata mestbeleid inzake uit en afspoeling 
nutriënten of grondwaterkwaliteit die overwegend voldoet aan de gestelde normeringen. 
 
Een ronduit schandalige vertoning en een ernstige aantasting van de democratische 
procesgang. 
Er lijkt geen enkel besef dat er verkiezingen zijn geweest waarbij een hele andere wind is 
gaan waaien. 
De demissionaire bewindspersonen proberen nog even over hun politieke graf heen het 
nieuwe beleid van de opvolgers te frustreren.   
Een ronduit walgelijke gang van zaken waar bewindspersonen, ambtenaren en alle 
betrokkenen op het ministerie zich diep voor zouden moeten schamen! 
  
Reactietermijn 
Om te beginnen is de reactietermijn van slechts 14 dagen veel te kort en een teken dat de 
ambtelijke top van het ministerie van LNV samen met de scheidende minister nog heel snel 
even voor het aantreden van een nieuwe bewindspersoon, deze voor een voldongen feit 
willen zetten. Iemand op een vieze manier iets in de schoenen schuiven, noemen we dat. 
   
Inhoudelijk 
De plafonds voor fosfaat en stikstof zijn ooit ingesteld als slot op de deur, ten tijde dat er nog 
geen fosfaatrechten waren ingesteld, om de omvang van de veestapel te beperken. 
  
Vanwege de invoering van fosfaat- en productierechten in de grotere veehouderijsectoren, 
varkenshouderij, pluimveehouderij en melkveehouderij, schieten de N- en P-plafonds hun 
doel voorbij. 
Immers, er zijn al begrenzingen in de productie door deze rechtssystemen. 
Daardoor zijn de N- en P-plafonds een overbodige maatregel geworden. 
  
De voorgestelde maatregel van verlaging van de N- en P-plafonds  en de voorgestelde 
afroming van 30% bij handel buiten familie verband lijken nergens op, zeker in het licht van 
het feit dat een aantal veehouderij sectoren nog geen rechtssysteem kennen en wel groei 
kunnen realiseren. Paardenhouderij, vleeskalverhouderij, geitenhouderij en 
schapenhouderij  vallen buiten het fosfaatrechten systeem of andere productierechten 
systemen. 
  
De claim dat deze plafonds ooit zijn afgesproken met Brussel voor behoud van de derogatie 
is, gezien de afbouw van de derogatie, een onzinnige bewering geworden. 
Wat u hier voorstelt is alleen boertje pesten, een smerige streek. 
  
Een beetje meer ruggengraat  bij het aan de EU commissie uitleggen waarom de plafonds 
overbodig zijn geworden zou dienstig zijn. 



Sta eens op voor de boeren van Nederland, dat zou u meer sieren. 
  
Wij zijn voornemens de voorgenomen korting, zodra dit juridisch mogelijk is (wanneer de 
korting daadwerkelijk is toegepast) gezamenlijk met anderen aan te vechten bij de rechter. 
  
Wij verzoeken en adviseren u dringend om de voorgestelde ambtelijke/politieke 
dwaling, welke een aantasting is van een democratisch proces, niet ten uitvoer te brengen. 
 
 
 


